
 
 
 
 
Aan het College van Burgemeester en Wethouders 
Coolsingel 40 
3011 AD Rotterdam 
 
Schriftelijke vragen over de Duizendknoop 
 
Rotterdam, 20 september 2019  
 

Geacht college, 

De Aziatische Duizendknoop is in Rotterdam in opmars en komt op tientallen plaatsen voor. In 
Rotterdam, een stad die veel bouwt en in beweging is, wordt veel grond verplaatst en vervoerd, 
waardoor het risico op verspreiding hoog is. 1 De schade die de plant veroorzaakt is groot. In de 
wortels ligt de belangrijkste eigenschap van de Aziatische duizendknopen: een vrijwel onbeperkt 
herstelvermogen vanuit het wortelstelsel. De sterke wortels kunnen dijken beschadigen, de planten 
groeien dwars door elektriciteitshuisjes en beschadigen kabels en gebouwen. Een pijnlijk voorbeeld 
is de verspreiding van de duizendknoop op een bouwplaats aan de Groene Hilledijk.2 Ook 
eigenaren van (volks)tuinen zien hun tuin overgenomen worden door deze woekeraar. Dit heeft 
een verstikkend effect op de biodiversiteit.3 De duizendknoop in Rotterdam is dus een plant die 
bouwprojecten stil kan leggen en de waarde van grond enorm kan verminderen. Om ons verder te 
verdiepen in deze problematiek is GroenLinks in gesprek gegaan met de lokale experts van Bureau 
Stadsnatuur, die ook een kaart bijhouden met de verspreiding van deze plant er op. 

Voor het bestrijden van de Aziatische Duizendknoop is nog geen perfecte oplossing gevonden. Tot 
enkele meters diep uitgraven is een kostbare maar vaak de meest effectieve oplossing. Andere 
bestrijdingsmogelijkheden zijn inspuiten met gif, elektrocuteren, uitkoken of afdekken. Hoe langer 
wordt gewacht met ingrijpen of het voeren van een duidelijk beleid hoe groter het probleem wordt.  
 
GroenLinks vindt voorkomen beter dan genezen. Daarom is het van belang om te weten waar de 
groeihaarden van Duizendknoop zich bevinden. Vervolgens kan de verspreiding worden gestopt om 
nog grotere problemen te voorkomen. Om de biodiversiteit in Rotterdam te beschermen, 
economische schade te beperken en om vertraging bij bouwprojecten te voorkomen heeft 
GroenLinks de volgende vragen over de bestrijding van de Duizendknoop aan het stadsbestuur:  

1. Wat is de procedure die in gang wordt gezet als een Rotterdammer Duizendknoop meldt bij 
14010 of via Buiten Beter? 

 
Ons is ter ore gekomen dat meldingen op privé terreinen of in tuinen van 
woningbouworganisaties door 14010 niet (altijd) op de hierboven besproken kaart met 
groeilocaties verwerkt worden. De kaart kan hierdoor onvolledig zijn en het kan ook de 
meldingsbereidheid bij de Rotterdammer verlagen. 
 
2. Klopt het dat meldingen op privé terreinen niet worden verwerkt? Zo ja bent u bereid dit 

beleid aan te passen? Zo nee, bent u bereid dit beleid nogmaals te communiceren aan de 
medewerkers van 14010 en BuitenBeter? 

3. Deze kaart wordt niet ‘live’ geüpdatet, maar periodiek bijgewerkt. Is dit voor een goede 
beheersing van deze plant afdoende? Zo ja, waarom? Zo nee, bent u bereid deze kaart 
hiertoe aan te laten passen? 

4. De kaart toont niet in wiens bezit de grond is waarop de plant staat. Zou het handig en 
mogelijk zijn dit toe te voegen? 

 
1 https://www.hetnatuurhistorisch.nl/fileadmin/user_upload/documents-
nmr/Straatgras/Straatgras_2018/Straatgras_2018_2/Straatgras_2018_2_DUIZENDKNOPEN.pdf bekeken op 8-8-2019 
2 https://www.rijnmond.nl/nieuws/181483/Horrorplant-Japanse-duizendknoop-zorgt-voor-problemen-op-bouwplaats-in-Rotterdam-Zuid 
3 https://www.hetnatuurhistorisch.nl/fileadmin/user_upload/documents-
nmr/Straatgras/Straatgras_2018/Straatgras_2018_2/Straatgras_2018_2_DUIZENDKNOPEN.pdf bekeken op 8-8-2019 
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5. Bent u bereid om met Bureau Stadsnatuur in gesprek te gaan om tot een verdere 
verbetering van deze kaart te komen om zo het risico op verspreiding zo klein mogelijk te 
maken?  

 
Ook in het Rotterdamse havengebied is de Aziatische Duizendknoop in grote getale aanwezig. Het 
havenbedrijf voert hierop een duidelijk beleid. Het Havenbedrijf werkt met een protocol en het 
personeel is getraind in het herkennen van de plant. Daarnaast hebben ze een maandelijks 
‘Duizendknoop overleg’ met verschillende stakeholders en Bureau Stadsnatuur.  
 

6. Wat is momenteel het beleid van Rotterdam voor beheersing en bestrijding van de 
Aziatische Duizendknoop in Rotterdam? 

7. Zijn alle gemeentelijke werknemers, of door de gemeente ingehuurde werknemers, die met 
groen werken in staat de plant te herkennen? Zo ja, hoe weet en controleert u dit? Zo nee, 
waarom niet en wilt u hen in de toekomst laten trainen om deze plant te herkennen en hen 
bijvoorbeeld een Duizendknoopdiploma uitreiken?  

8. Is het college bereid aan te sluiten bij de maandelijkse overleggen van het Havenbedrijf?  
9. Is het college bereid een protocol, zoals die van het havenbedrijf op te stellen? Zo nee, 

waarom niet? Zo ja, kan in een dergelijk gemeentelijk protocol worden opgenomen:  
- hoe wordt omgegaan met kleine groeihaarden, waarbij uitgraven nog een betaalbare 
optie is, 
- hoe wordt omgegaan met grond waar gebouwd gaat worden, 
- of bij de overdracht van grond van of aan de gemeente altijd vermeld kan worden of er 
wel of geen Duizendknoop aanwezig is, 
- hoe wordt omgegaan met grond die de gemeente gaat aankopen of verkopen? 

10. Is het college, net zoals het Havenbedrijf, bereid een Rotterdamse stuurgroep op te zetten 
voor het Rotterdams grondgebied met bijbehorende partners zoals 
woningbouworganisaties, ProRail, RET, de Waterschappen, en andere grondbeheerders, om 
zo tot een daadkrachtig beleid te komen? 

 
 

Met vriendelijke groet, 
 

 
Astrid Kockelkoren 
 


